
  

 
 
 

 

PROTOKOLL 
 
Sammanträdesdatum 

2021-12-01 

Tillgänglighetsrådet 
 

 

  

 
  

 

Tid 
Onsdagen den 1 december 2021 

Plats 
Digitalt möte via Teams 

Omfattning 
§ 48 - 64  

Beslutande 
Lotta Wahlmino (L) Kommunstyrelsen 
Liselotte Ross (V)  Kommunstyrelsen 
Hanne Lindqvist (M) Kommunstyrelsen 
Anna-Britt Wejdsten (L) Överförmyndarnämnden 
Michael Ländin (S)  Omsorgsförvaltningen 
Peter Akinder (S)  Samhällsbyggnadsnämnden 
Kajsa Hedin (M)  Samhällsbyggnadsnämnden 
Leila Ben Larbi (V)  Samhällsbyggnadsnämnden 
Johanna Petersson (C)  Servicenämnden 
Krister Ekström  Neuroförbundet 
Barbro Eldhagen  Autism- och Aspergerförbundet 
Allan Johansson  Synskadades riksförbund 
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 § 48 
Inledning 
Ordförande Krister Ekström hälsade alla välkomna.  
 

 

§ 49 
Val av justerare  
Anna Wändesjö utsågs att justera dagens protokoll tillsammans med ordföranden.   
 

§ 50  
Presentation av Emil Erdtman 
Emil Erdtman är verksam inom Funktionsrätt men också doktorand vid Certec 
vid Lunds universitet, som Kalmar kommun samarbetarar med när det gäller 
bland annat universell utformning. Emil Erdtman deltog och lyssnade på mötet 
som en del i hans arbete, att se exempel på hur rådsmöten går till. 
 

§ 51 
Fastställande av dagordningen 
Ungdomsombudet Sophia Sundlin hade förhinder att delta. Stina Nordström 
framför i stället kortfattad aktuell information under den dagordningspunkten.  
 
Dagordningen fastställdes.  
 

§ 52 
Återkoppling från respektive nämnd 
 

Omsorgsnämnden 
Michael Ländin berättade att arbetet med verksamhetsplanen för 2022 pågår. Ett 
samarbete har inletts med serviceförvaltningen som ska ta över städningen inom 
hemtjänsten. Det gör att undersköterskorna kan lägga en större del av sin arbetstid 
på omsorg.  
 
Arbetet med att motverka ofrivillig ensamhet bland äldre fortsätter, bland annat 
tillsammans med frivilliga krafter.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden 
Peter Akinder informerade om att nämnden har beslutat om taxor och avgifter för 
upplåtelse av offentliga platser.  
 
Ett samrådsförslag är på gång för detaljplanen över Norrlidens stadsdelscentrum.  
 
Ett nytt stadsmiljöprogram har beslutats.  
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Arbetet med att förbättra utformningen av Norra Långgatan pågår.  
 
Kommunstyrelsen 
Liselotte Ross informerade om att kommunfullmäktige nyligen har beslutat om 
verksamhetsplanen för 2022. Några exempel på satsningar under 2022: 

 Nya mötesplatser i Oxhagen, Berga och Norrliden 

 Arena för aktiviteter i Oxhagen 

 Friluftssatsningar 

 Arbete för mer jämställda träffpunkter 

 Tillgodose behoven av mötesplatser för både yngre och äldre hbtqi-
personer.  
 

Liselotte Ross nämnde också att kommunstyrelsen kommer fatta beslut om 
vaccinationskrav för nyanställda inom vård och omsorg, liksom bland studenter 
från vård- och omsorgsgymnasier.  
 
Informationen lades till handlingarna. 
 

§ 53 
Återkoppling från organisationerna 
 

Reumatikerföreningen 
Kåge Johnson berättade att föreningen uppmärksammat de internationella 
reumatikerdagarna.  
Stängningen av rehabbassängen på sjukhuset är en fråga som engagerar 
medlemmarna. Ett brev har skickats från distriktföreningen till Region Kalmar 
län, alla kommuner i länet, samtliga politiska partier, media med flera.  
 
Autism- och Aspergerförbundet 
Barbro Eldhagen berättade att förbundet tillsammans med ett antal andra 
föreningar haft ett möte med politiker. Ett fokusområde var kvinnor och flickor 
som har en aspergerdiagnos vilket är en fråga som de kommer att fortsätta arbeta 
med.  
 
Neuroförbundet 
Krister Ekström informerade om att flera möten hållits digitalt. En dagsutflykt 
gjordes tidigare i höstas till Boda luffarmuseum.  
 
SRF 
Allan Johansson berättade att även SRF har hållit digitala möten. En julfest 
planeras att hållas för medlemmarna.  
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FUB 
Anna Wändesjö informerade om att FUB i Stockholm firar 65-årsjubileum den 2 
december.  
 
Informationen lades till handlingarna. 

§ 54  
Aktuella barn- och ungdomsfrågor 
Sophia Sundlin hade förhinder att delta vid mötet och Stina Nordström 
informerade i stället kortfattat om några aktuella frågor: 

 Den lokala uppföljningen av ungdomspolitiken (Luppen) avslutades den 30 
november och det dröjer ungefär en månad innan Sophia Sundlin kan 
plocka ut data. Hör av er till Sophia eller Stina Nordström om ni vill ha 
något särskilt material.  
 

 Arbetet med insamlingen från nämnderna till barnbokslutet är i full gång. 
Jätteroligt att se allt som görs ute i verksamheterna.  
 

 Kalmar ungdomsråd träffas regelbundet och ska ut till sina första skolor nu 
i dagarna för att sprida kunskap och information om rådet, deras 
verksamhet och planer framåt.  

Informationen lades till handlingarna. 

§ 55 
Tillgänglighetspriset 
Stina Nordström informerade om de nomineringar som kommit in och presidiets 
förslag. Formellt beslut fattas av kommunstyrelsen i januari. Även prisutdelning 
sker i januari.  
 
Informationen lades till handlingarna.  

§ 56 
Kompetensutvecklingsdag 2022  
Stina Nordström informerade om Dzenita Abazas förslag om en 
kompetensutvecklingsdag under 2022. Utöver medlemmarna i rådet föreslås 
deltagare från hela kommunkoncernen bjudas in, liksom representanter för 
näringslivet och fastighetsägarna.  
 
Datum för kompetensutvecklingsdagen är den 28 september med rådsmöte på 
förmiddagen och utbildning på eftermiddagen. Preliminär lokal för utbildningen 
är Glasverandan. 
 
Ett förslag till upplägg är föreläsningar varvat med praktiska inlevelseövningar. 
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Krister Ekström nämnde att presidiet diskuterat de föreläsningar som personer 
med funktionsnedsättningar håller via Funktionsrätt och Coompanion. 
 
Kansliet vill planera dagen tillsammans med representanter från organisationerna. 
Stina Nordström skickar ut inbjudan.  
 
Informationen lades till handlingarna.   

§ 57 
Övriga frågor 
Internationella funktionshinderdagen den 3 december uppmärksammas i Kalmar 
genom ett arrangemang som inleds på Larmtorget kl. 14. Stina Nordström mejlar 
information till rådet.  
 
Funktionsrätt arrangerar den 13-17 december en seminarieserie på temat 
universell utformning. Stina Nordström mejlar informationen till rådet. 
 
Barbro Eldhagen informerade om ett webinarium som arrangeras av 
Funktionsrätt den 3 december kl. 10-11.30 på temat ”Respekt för rättigheter”. 
Deltar gör bland annat människorättsjuristen Annika Åkerberg som är ledamot i 
styrelsen för Institutet för mänskliga rättigheter.  
 
Allan Johansson påminde om att European Access City Award för 2022 delas ut 
snart. Förra året vann Jönköping och flera andra svenska städer har tilldelats pris i 
vad som kan liknas med EM i tillgängliga städer. Kalmar kommun borde återigen 
överväga om att ansöka. Ett krav som ställs är att staden har fler än 50 000 
invånare.  
 
Informationen lades till handlingarna. 

§ 58 
Information om arbetet på Norra Långgatan 
Landskapsarkitekten Anders Linder informerade om projektet framtidens Norra 
Långgatan. Det är ett samverkansprojekt mellan Kalmar City, Kalmar energi, 
Kalmar vatten och Kalmar kommun. Bakgrunden till projektet är att VA-
ledningarna är gamla och behöver bytas ut, och samtidigt passar man på att bygga 
om gatan. Arbetet beräknas vara klart sommaren/hösten 2022. 
 
Arbetet har genomförts i form av ett grupparbete med fastighetsägare och 
näringsidkare på gatan. Arkitektfirman Tengbom har utifrån diskussionerna tagit 
fram en visionsbild över gatan.  
 
Några viktiga saker som projektet fokuserar på: 

 Förtydliga genom gatans utformning att den är en gågata 
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 Skapa inbjudande entréer 

 Lägga en gedigen, slät markbeläggning 

 Erbjuda en flexibel möblering som kan ändras under året och med 
anledning av tillfälliga evenemang med mera 

 
Markbeläggningen kommer att se ut som den på Fiskaregatan med granitplattor 
längs kanterna. Endast en 2 cm upphöjning kommer att finnas på gatan för att 
samla upp vatten, i övrigt kommer gatan att vara slät. Belysningen kommer att 
hängas i linor över gatan. Det ger en jämn och bra belysning utan lyktstolpar som 
står i vägen.  
 
När det gäller möbleringen kommer lite annorlunda möbler att placeras ut i stället 
för klassiska parkbänkar. Möblerna kommer att kompletteras med rygg- och 
armstöd där det behövs. Möblerna kommer placeras ut så att brandbil och 
räddningstjänst kan komma fram utan problem.  
 
Endast utryckningsfordon och behörig trafik (boende på gatan och 
lastning/lossning) kommer att få köra på gatan. Eftersom många inte följt dessa 
regler kommer pollare att införas vid infarten från Stortorgets hörn.  
 
Lotta Wahlmino undrade om man i arbetet tagit höjd för att hantera eventuella 
skyfall, till exempel med hjälp av växtlighet som kan ta upp vatten? 
 
Anders Linder svarade att det inte kommer finnas några traditionella brunnar utan 
i stället linjeavvattning med en dagvattenränna som sväljer vattnet i ett första 
skede. Kalmar vatten har i dimensioneringen av dagvattenledningarna tagit höjd 
för mer nederbörd men vid skyfall hinner ändå inte vattnet rinna undan.  
 
Lotta Wahlmino undrade också om de befintliga uteserveringarna kommer att 
finnas kvar. Anders Linder svarade att de finns med på ritningarna på samma 
ställe som i dag.  
 
Allan Johansson framförde att en gatumiljö med möblering i gatan är negativt för 
personer med synnedsättning. Samtidigt visades förståelse för att gatan behöver 
göras om.  
 
Marie Torstensson och Magnus Jernetz Gustavsson ställde frågor om möjligheten 
att ta bort trappsteg vid entréerna i samband med gatuarbetet. Anders Linder 
svarade att trappsteg upp till max 10 cm har de kunnat ta bort, men inte mer än 
så. Ramper tar mycket gatuutrymme i anspråk och är negativt för 
framkomligheten på andra sätt. Det finns även kulturhistoriska värden att ta 
hänsyn till som begränsar vilka förändringar som kan göras.  
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Informationen lades till handlingarna. 

§ 59 
Dialog om stadsutvecklingsprojekt i Norrliden 
Linda Törngren Almljung och Carinna Soares de Sousa informerade om Hållbart 
stadsdelscentrum, Norrliden.  
 
Arbetet utgår från Mål 11 om hållbara städer i FN:s Agenda 2030 samt Sveriges 
miljömål god bebyggd miljö. Ett tydligt fokus finns också på att föra dialoger för 
att få in synpunkter, och att lyfta sociala värden för att utveckla Norrliden.  
 
Några områden som ska undersökas i arbetet är: 

 Bebyggelsestrukturen, vilken typ av bostäder bör byggas? 

 Gröna kvalitéer, grönområden 

 Hur kan dagvattnet användas? 

 Hur kan mobiliteten i området utvecklas? 
 

En målsättning är att arbetet ska leda till en klimatneutral, cirkulär och 
uppkopplad stadsdel, och samtidigt öka tryggheten och attraktiviteten i Norrliden. 
Några centrala frågor i arbetet är hur utemiljöer och bostadsgårdar är utformade 
liksom gång- och cykelvägar.  
 
Dialog- och samarbetspartner är kommunens förvaltningar och bolag, 
fastighetsbolag med flera. En arbetsmetod som används är ”Palett för hållbara 
Norrliden”. Där anges vision, värden, strategier och verktyg.  
 
Det har genomförts medborgardialoger tidigare i Norrliden men de är ett par år 
gamla och därför kommer en ny dialog att genomföras för att få in synpunkter.  
 
Kåge Johnson ställde frågor om hur den digitala dialogen kommer att gå till och 
varför vissa områden på kartan var särskilt markerade.  
 
Linda Törngren Almljung svarade att en digital enkät tagits fram som kan nås via 
en QR-kod, eller Kalmar kommuns webbplats. Annonsering kommer att göras i 
dagspress. Frågor ställs om hur området i och kring Norrliden upplevs och 
används i dag, och hur man skulle vilja att det ser ut i framtiden. Det markerade 
området på kartan är föremål för en ny detaljplan.  
 
Lotta Wahlmino ställde frågan om det finns något samarbete med Region Kalmar 
län om en eventuell placering av en hälsocentral i Norrliden.  
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Linda Törngren Almljung svarade att arbetet med detaljplanen för Norrliden 
Centrum pågår parallellt som stadsutvecklingsprojektet. Ett förslag till detaljplan 
kommer att lämnas i januari.  
 
Marie Torstensson undrade hur många som brukar svara på 
medborgarundersökningen av det här slaget. Räcker det med att annonsera i 
tidning eller behövs information i brevlådan till alla boende? 
 
Linda Törngren Almljung berättade att medborgardialoger hölls i Norrliden i 
samband med att demokratistugan var på plats i slutet av november. Då var även 
en tolk på plats. Andra informationskanaler är sociala medier, fastighetsägare och 
föreningar i området. Informationen finns också på engelska och arabiska.  
 
Krister Ekström undrade om det i undersökningen går att få svar på var i Kalmar 
den som svarar bor. I Norrliden eller i annan stadsdel? 
Linda Almljung Törngren svarade att man får ange om man bor i området, 
besöker någon eller är där för att uträtta ett ärende.  
 
Kåge Johnson berättade om en tidigare medborgardialog som hölls i samband 
med att Guldfågeln Arena byggdes. Då genomfördes promenader från arenan till 
Norrliden, grupparbete i dåvarande Novaskolan med mera. Det vore bra om 
något liknande kunde göras nu. 
 
Linda Almljung Törngren berättade att ambitionen fanns men hindrades av 
pandemin. Då kom tankar på att genomföra det digitalt i stället. Men om intresse 
finns är det inte omöjligt att det går att genomföra något mer framöver.  
  
Informationen lades till handlingarna. 

§ 60 
Upplägg av Tillgänglighetsrådets sammanträden 2022 
Diskussion fördes om hur rådets möten bör läggas upp under nästa år. 
 
Marie Torstensson nämnde att hon varit kritisk till möten på dagtid tidigare men 
att det fungerar nu. Det vore bra om organisationernas representanter kunde få 
ersättning för sitt deltagande. Närvaron är över lag bra, och har ökat när vi 
började hålla digitala möten. Bra om det finns möjlighet att vara med digitalt även 
framöver, till exempel genom hybridmöten. Mötena bör inte hålla på längre tid än 
nu. I dag är det inte möjligt att få fritidstillsyn för barn när föräldern deltar i 
Tillgänglighetsrådets möte, det skulle behöva ändras. Marie Torstensson uttryckte 
också att hon är glad för att Tillgänglighetsrådet finns och fungerar så bra jämfört 
med hur det är i många andra kommuner.  
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Ronald Rosengren tyckte det är rimligt att just Tillgänglighetsrådets möten ska 
vara tillgängliga för alla.  
 
Barbro Eldhagen framförde att det är viktigt att representanter från nämnder och 
förvaltningar är med på mötena. Då är det enklare att ta upp gemensamma frågor 
och diskutera.  
 
Magnus Jernetz Gustavsson höll med om att en ersättning borde ges till 
företrädarna för organisationerna.  
 
Leila Ben Larbi menade att mötena är givande för politiker från nämnderna. Det 
är ett bra tillfälle att lära sig något nytt från organisationernas perspektiv.  
 
Richard Gunnarsson föredrar möten på dagtid. Det vore bra om mötena 
framöver kan vara hybridmöten med möjlighet att delta antingen fysiskt eller 
digitalt.  
 
Liselotte Ross instämde i att det är givande för politikerna att vara med och lyssna 
och kommer ta upp med nämndernas ordförande att de bör prioritera 
Tillgänglighetsrådets möten. För att kunna upprätthålla den goda närvaron 
framöver bör det övervägas om hybridmöten kan vara ett alternativ.  
 
Krister Ekström tycker att mötena är ett bra tillfälle att träffa representanter för 
kommunen och ta upp olika frågor för diskussion.  
 
Allan Johansson lyfte fram fördelarna med hybridmötena för dem som bor en bit 
utanför Kalmar, liksom för dem med funktionsnedsättning som har svårt att ta sig 
till mötena. Det finns också fördelar med att fortsätta hålla mötena på dagtid. En 
ersättning bör betalas ut till representanterna för organisationerna. Regionens 
funktionshinderråd betalar ut ersättning.   
 
Kajsa Hedin framförde skriftligt efter mötet att det är bra om det kan vara möjligt 
att delta digitalt även framöver. När det gäller innehållet bör fokus ligga på att 
diskutera problem och lösningar på tillgänglighetsfrågor, mindre information än i 
dag. Frågan om möjligheten till arvoden för organisationerna bör ses över igen, 
liksom möjligheten till fritidstillsyn för barn när föräldern deltar i 
Tillgänglighetsrådets möte.  

§ 61   
Återkoppling från Vita käppens dag 
Allan Johansson berättade om Vita käppens dag som enligt en tradition från 1970-
talet uppmärksammar synskadade den 15 oktober.  
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I år var det samling på Larmtorget och sedan genomfördes en vandring genom 
staden med vita käppar och glasögon med inbyggda synnedsättningar. Från 
kommunen deltog både kommunalrådet Dzenita Abaza och flera tjänstepersoner. 
Vid vandringen uppmärksammades bland annat föremål som står i vägen, till 
exempel blomsterurnor och cyklar.  
 
Informationen lades till handlingarna. 

§ 62  
Återkoppling från studiebesök på Kifab Arena 
Stina Nordström berättade om studiebesöket som genomfördes i slutet på 
oktober. Synpunkter hade framförts på dåliga kontraster i hissen, önskemål om en 
lift på en av handikapptoaletterna, och att toaletterna var könade vilket är något 
som ska avvecklas i alla kommunens lokaler.  
 
Richard Gunnarsson framförde att det dessutom saknas dörröppnare mellan 
innebandyhallen och friidrottshallen. Att hissen kräver att den som åker håller 
inne en knapp under hela färden för att hissen inte ska stanna är heller inte 
optimalt. 
 
Kansliet framför åsikterna till Kifab Arena och bevakar hur synpunkterna 
åtgärdas.  
 
Informationen lades till handlingarna. 
 

§ 63 
Sammanträdesdatum för 2022 
Under 2022 hålls sammanträdena vid följande datum: 2 mars, 1 juni, 28 
september, 30 november. 
 

§ 64 
Nästa sammanträde 
Krister Ekström tackade för ett bra möte och önskade alla en god jul och ett gott 
nytt år. Nästa sammanträde blir den 2 mars.  
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Kommunfullmäktige 
 
 

 

 
Anslaget på kommunens anslagstavla den 13 december 2021. 
 

§ 212 

Ändringar i Verksamhetsplan med budget 2021 och 
ekonomisk planering 2022-2023 

Dnr KS 2020/0457 

Handlingar 

Kommunledningskontorets skrivelse den 19 oktober 2021. 
 
Extra investeringsbidrag 2021. 
 
Kommunledningskontorets skrivelse den 18 oktober 2021 om 
verksamhetsbidrag till Sjöräddningssällskapets räddningsstation. 
 
Kommunstyrelsens protokoll den 2 november 2021, § 181. 

Bakgrund 

Prognosen för årets resultat 2021 i delårsrapporten per den siste augusti uppgår 
till 181,3 miljoner kronor (mnkr), att jämföra med det budgeterade resultatet på 
38,8 mnkr. Den huvudsakliga orsaken till den stora positiva budgetavvikelsen 
är kraftigt höjda prognoser för skatteintäkterna med 115,7 mnkr då ekonomin 
återhämtar sig starkare och snabbare än tidigare förväntat under corona-
pandemin. Det ger ett utrymme för tillfälliga satsningar under 2021 utöver de 
tidigare budgeterade driftbudgetramarna.  
 
Sammanlagt föreslås utökade medel till kommunstyrelsen, servicenämnden och 
kultur- och fritidsnämnden med 47,75 mnkr.  
 
Balanskravet i kommunallagen slår fast att i en kommunal budget ska 
intäkterna alltid överstiga kostnaderna, således kan inte ett negativt resultat 
budgeteras. Med hittills gällande budgeterat resultat som uppgår till 38,8 mnkr 
och med föreslagna utökningar av nämndernas driftbudgetramar skulle, allt 
annat lika, resultatet bli negativt med -8,95 mnkr. Därför föreslås att i budget 
2021 utöka de samlade intäkterna från skatt, generella statsbidrag och 
kommunal utjämning med 115,7 miljoner kronor, vilket motsvarar 
förändringen som SKR:s skatteunderlagsprognos i cirkulär 21:31 medför. 
 
Kommunstyrelsen har föreslagit att kommunfullmäktige antar förslag till 
ändringar i Verksamhetsplan med budget 2021 och ekonomisk planering  
2022–2023. 
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Överläggning 

Under överläggningen redovisas följande förslag: 
1. Johan Persson(S) – med instämmande av Bertil Dahl (V), Hanne 

Lindqvist (L) och Johanna Petersson (C) – föreslår att 
kommunfullmäktige ska bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 

2. Micael Foghagen (SD) föreslår att kommunfullmäktige ska besluta 
enligt kommunstyrelsens förslag med ändringen att punkterna 2:1 och 
2:2 ska avslås. 
 

3. Thoralf Alfsson ( - ) föreslår att kommunfullmäktige ska besluta enligt 
kommunstyrelsens förslag med ändringen att punkterna 2:1 och 2:3 ska 
avslås. 

 
Efter att överläggningen avslutats beslutar kommunfullmäktige först att bifalla 
kommunstyrelsens förslag med undantag av ändringsförslag. 
 
Härefter frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill bifalla 
kommunstyrelsens förslag eller Micael Foghagens m.fl. ändringsförslag att 
avslå punkterna 2:1 och 2:2. Ordföranden finner att kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag. 
 
Slutligen frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill bifalla eller avslå 
Thoralf Alfssons ändringsförslag att avslå punkten 2:3. Ordföranden finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 
 
Omröstning begärs. Kommunfullmäktige godkänner följande 
omröstningsproposition: "Den som vill bifalla kommunstyrelsens förslag röstar 
ja, den som vill bifalla Thoralf Alfssons ändringsförslag, röstar nej.” Vid 
omröstningen avges 47 ja-röster, 7 nej-röster och 7 ledamöter är frånvarande 
(hur var och en röstar framgår av bilaga C). Det innebär att 
kommunfullmäktige beslutar enligt kommunstyrelsens förslag. 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att: 
 
1. Kommunstyrelsens driftbudgetram utökas för det enskilda året 2021 med 

totalt 2,45 miljoner kronor (mnkr) enligt följande: 

 0,2 mnkr för bidrag till Sjöräddningssällskapet enligt inkommen 
ansökan. 

 0,5 mnkr för anskaffande av bevakningskameror som en 
trygghetsskapande åtgärd. 

 0,25 mnkr för uppstartskostnader gällande fria mensskydd i grund- 
och gymnasieskolan. 
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 1,5 mnkr för inköp av mensskydd till grund- och gymnasieskolan. 
Hela eller delar av anslaget får omfördelas till annan nämnd som en 
administrativ ombudgetering. 

 
2. Kultur- och fritidsnämndens driftbudgetram utökas för det enskilda året 

2021 med totalt 42,3 miljoner kronor (mnkr) enligt följande: 

 15,0 mnkr för investeringsbidrag till föreningslivet. Därmed upphävs 
tidigare separat beslut om investeringsbidrag till Folkets hus i Lindsdal 
§ 22 2021-02-22, då bidrag för detta ändamål ingår i de totala 15,0 
mnkr. 

 25,0 mnkr för investeringsbidrag till Kalmar FF och IFK Kalmar för 
uppförande av en inomhushall för fotboll på Gasten. Bidraget lämnas 
under förutsättning att ett avtal mellan berörda föreningar och 
Kalmar kommun upprättas under 2021. 

 2,0 mnkr för en satsning på ökad attraktivitet i Oxhagen som en del 
av tilldelat uppdrag inför 2021. 

 0,3 mnkr för inköp av inventarier till verksamheten på Krusen-
stiernska gården. 

 
3. Servicenämndens driftbudgetram för det enskilda året 2021 utökas med 

3,0 miljoner kronor för en satsning på enskilda vägar. 
 

4. Den samlade budgeterade intäkten på budgetposten ”Skatteintäkter 
och kommunal utjämning” under finansförvaltningen i driftbudgeten 
2021 utökas med 115,7 miljoner kronor i enlighet med 
skatteunderlagsprognos ur cirkulär 21:31 från SKR (Sveriges 
Kommuner och Regioner). De samlade ändringarna i detta beslut 
finansieras genom att det budgeterade resultatet för 2021 höjs med 
67,95 mnkr från 38,8 mnkr till 106,75 mnkr. 

Jäv 

På grund av jäv deltar inte Mats Nyblom (S), Gunnar Nilsson (S), Lisa 
Jalmander (M) och Jonas Lövgren (M) i handläggningen av detta ärende. 

Reservationer 

Ledamöterna för SD reserverar sig skriftligen mot beslutet och anför följande: 
”Sverigedemokraterna bifaller förslaget med undantag för investeringsbidraget 
till Folkets Hus, Lindsdal. Argumenten är flera – de bedriver i alldeles för låg 
grad barn och ungdomsverksamhet vilket är ett prioriterat mål antagen av 
kultur- och fritidsnämnden. Samma sak gäller även den låga grad av 
kulturverksamhet, vilket också är ett prioriterat mål. Vidare ska nämnden inte 
dela ut investeringsbidrag till utbyggnad, det kan även strida med EU-direktiv 
om otillbörlig illojal konkurrens och sist men inte minst ifrågasätter vi starkt 
deras likabehandlingsprincip och demokratiska förhållningssätt då ett flertal 
Folkets Hus i Sverige har nekat oss Sverigedemokrater att hyra deras lokaler. 
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Sverigedemokraterna yrkar avslag på förslaget att ge 25,0 mnkr för 
investeringsbidrag till Kalmar FF och IFK Kalmar för uppförande av en 
inomhushall för fotboll på Gasten då det saknas tillräckligt underlag. Vi saknar 
uppgifter kring ägandeförhållanden och om hyreskostnader dels för 
kommunen dels för övriga föreningar. Även här kan det ifrågasättas huruvida 
detta är förenligt med EU-direktiv gällande otillbörlig illojal konkurrens. Till 
detta kan tilläggas att kommunens skattebetalare har stöttat Kalmar FF med 
otroligt många miljoner genom åren och någon gång måste det upphöra – 
vilket även har uttalats i denna församling (fullmäktige). Vi ser däremot fram 
mot lösningar för att hjälpa ungdomsfotbollen, inte minst damfotbollen och 
IFK Kalmars satsning i allsvenskan. En inomhushall i egen regi, där 
kommunen har egen rådighet och som kan nyttjas av alla våra föreningar ser vi 
som ett bättre.” 
 
Thoralf Alfsson (-) reserverar sig skriftligen mot beslutet och anför följande: 
”Efter mina granskningar av föreningen Folkets hus i Lindsdal och deras 
oseriösa bidragsansökningar och bristfälliga redovisningar av hur medlen 
används och undanhållande av redovisning av bidrag från Boverket kan 
Framtid Kalmar inte ställa sig bakom ytterligare bidrag till föreningen.  
I synnerhet inte när det saknas exakta uppgifter om kostnaden och att det i 
underlagen anges att man ännu inte avslutat offertarbetet. Att i detta läge 
bevilja ett så stort belopp som 6 375 000 kronor är fullständigt uteslutet. 
 
Det samma gäller underlagen för att öka attraktiviteten i Oxhagen som är 
minst sagt bristfällig. Det handlar om hela 2 000 000 kronor. På det nuvarande 
underlaget kan vi i Framtid Kalmar inte godkänna detta belopp och yrkar 
avslag på förslaget till beslut. Underlaget är inte bara bristfälligt det saknas helt 
och hållet ett underlag över vad dessa 2 000 000 kronor skall användas till.” 

Protokollsanteckningar 

Ledamöterna för MP redovisar en protokollsanteckning enligt följande: 
”Miljöpartiet ser med skepticism på majoritetens tendens till ’Oktoberfest’, det 
vill säga att sätta sprätt på det prognostiserade överskottet under innevarande 
år när resultatet i oktober ser ut att bli bra. Det är ofta bra och behjärtansvärda 
saker pengarna går till, men vi är mycket tveksamma till den typen av ad hoc-
hantering av skattemedel.  
 
I år har också oktoberfest-pengarna även kommunicerats till allmänheten i 
samband med budget för 2022 vilket gör att folk i allmänhet och journalister 
har haft svårt att förstå vad det egentligen handlar om. I ett välfungerande 
budgetarbete ska det finnas marginaler för oförutsedda händelser och osäkra 
prognoser. I allmänhet kan man därför förvänta sig ett visst överskott i 
förhållande till budget de flesta år. Att varje gång detta inträffar använda en del 
av dessa medel för ändamål som inte har hanterats i den normala 
budgetprocessen är att visa dålig respekt för skattebetalarna.” 
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Kommunfullmäktige 
 
 

 

 
Anslaget på kommunens anslagstavla den 13 december 2021. 
 

§ 214 

Verksamhetsplan med budget 2022 och ekonomisk 
planering 2023-2024 

Dnr KS 2021/0546 

Handlingar 

Kommunledningskontorets skrivelse den 18 oktober 2021. 
 
Verksamhetsplan med budget 2022 och ekonomisk planering 2023–2024. 
 
Kalmaralliansens budgetreservation. 
 
Sverigedemokraternas budgetreservation. 
 
Miljöpartiets budgetreservation. 
 
Thoralf Alfssons (-) budgetreservation. 
 
Kommunstyrelsens protokoll den 2 november 2021, § 180. 

Bakgrund 

Den politiska majoriteten presenterar förslag till Verksamhetsplan med budget 
för 2022 och ekonomisk planering för 2023–2024. 

 

Det budgeterade resultatet för år 2022 uppgår till 91,6 miljoner kronor, för år 
2023 till 80,1 miljoner kronor och för år 2024 till 86,0 miljoner. 
 
Kommunstyrelsen har föreslagit att kommunfullmäktige antar förslag till 
verksamhetsplan med budget 2022 och ekonomisk planering 2023-2024. 

Överläggning 

Under överläggningen redovisas följande förslag: 
1. Johan Persson (S) – med instämmande av Erik Ciardi (C), Liselotte 

Ross (V), Dzenita Abaza (S), Michael Ländin (S), Bertil Dahl (V), 
Magnus Uhr (S), Anita Wollin (C), Mona Jeansson (S) och Richard 
Deichmann (V) – föreslår att kommunfullmäktige ska bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 
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2. Hanne Lindqvist (M) – med instämmande av Lotta Wahlmino (L), 
Christopher Dywik (KD), Kajsa Hedin (M), Lisa Jalmander (M), 
Amanda Falk (L), Annica Portland Bengtsson (M), Björn Brändewall 
(L) och Magnus Jernetz Gustavsson (M) – föreslår att 
kommunfullmäktige ska bifalla Kalmaralliansens budgetförslag (se 
Kalmaralliansens budgetförslag i bilaga). 

 
3. Micael Foghagen (SD) och Lillemor Marcus Jonsson (SD) föreslår att 

kommunfullmäktige ska bifalla Sverigedemokraternas budgetförslag (se 
SD:s budgetförslag i bilaga). Vidare lämnas följande särskilda yrkanden 
in: 
- gratis kulturskola 
- utreda bättre subventionerad fritidsverksamhet 
- utreda införande av trygghetsvärdar 
- utveckla möjligheten att inrätta kulturreservat i området runt 

Läckeby, Rockneby och Bäckebo 
- ökat anslag till Kalmar Science Park AB 

 
4. Max Troendlé (MP) föreslår att kommunfullmäktige ska bifalla 

Miljöpartiets budgetförslag (se MP:s budgetreservation i bilaga). 
 

5. Thoralf Alfsson ( - ) föreslår att kommunfullmäktige ska bifalla Framtid 
Kalmars budgetförslag med tillägget att partistödet minskas från 100% 
till 80% samt att 2:a vice ordförande i nämnderna ska tas bort (se 
Thoralf Alfssons budgetreservation i bilaga). 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer ovanstående förslag mot varandra och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag.  
 
Omröstning begärs. Ordföranden utser kommunstyrelsens förslag till 
huvudförslag.  
 
Härefter frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill utse Kalmaralliansens 
budgetförslag, Sverigedemokraternas budgetförslag, Miljöpartiets budgetförslag 
eller Thoralf Alfssons budgetförslag som motförslag. Han finner att 
kommunfullmäktige utser Kalmaralliansens budgetförslag som motförslag.  
 
Omröstning begärs. Ordföranden utser Kalmaralliansens budgetförslag till 
huvudförslag i omröstningen. Därefter frågar ordförande om 
kommunfullmäktige vill utse Sverigedemokraterna, Miljöpartiets eller Thoralf 
Alfssons budgetförslag som motförslag till Kalmaralliansens budgetförslag. 
Han finner att Sverigedemokraternas budgetförslag ska vara motförslag till 
Kalmaralliansens budgetförslag. Härefter godkänner kommunfullmäktige 
följande omröstningsproposition. "Den som vill utse Miljöpartiets 
budgetförslag till motförslag till Sverigedemokraterna budgetförslag röstar ja, 
den som vill utse Thoralf Alfssons budgetförslag till motförslag, röstar nej.” 
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Vid omröstningen avges 5 ja-röster, 2 nej-röster, 48 ledamöter avstår och 6 
ledamöter är frånvarande (hur var och en röstar framgår av bilaga D). Det 
innebär att Miljöpartiets budgetförslag är motförslag till Sverigedemokraternas 
budgetförslag. 
 
Härefter godkänner kommunfullmäktige följande omröstningsproposition. 
"Den som vill utse Sverigedemokraternas budgetförslag till motförslag till 
Kalmaralliansens budgetförslag röstar ja, den som vill utse Miljöpartiets 
budgetförslag till motförslag, röstar nej.” Vid omröstningen avges 6 ja-röster, 5 
nej-röster, 46 ledamöter avstår och 4 ledamöter är frånvarande (hur var och en 
röstar framgår av bilaga E). Det innebär att Sverigedemokraternas 
budgetförslag är motförslag till Kalmaralliansens budgetförslag. 
 
Härefter frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill utse Kalmaralliansens 
budgetförslag till motförslag eller Sverigedemokraternas. Han finner att 
kommunfullmäktige utser Kalmaralliansens budgetförslag till motförslag. 
 
Härefter frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill bifalla 
kommunstyrelsens förslag eller Kalmaralliansens budgetförslag. Han finner att 
kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag.  
 
Omröstning begärs. Kommunfullmäktige godkänner följande 
omröstningsproposition. "Den som vill bifalla kommunstyrelsens förslag röstar 
ja, den som vill bifalla Kalmaralliansens budgetförslag, röstar nej.” Vid 
omröstningen avges 35 ja-röster, 13 nej-röster, 9 ledamöter avstår och 4 
ledamöter är frånvarande (hur var och en röstar framgår av bilaga F). Det 
innebär att kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Härefter frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill bifalla 
kommunstyrelsens förslag eller Sverigedemokraternas särskilda yrkanden enligt 
ovan. Han finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag i 
samtliga fall. 
 
Härefter frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill bifalla 
kommunstyrelsens förslag eller Thoralf Alfssons förslag gällande partistöd. 
Han finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag. 
 
Omröstning begärs. Kommunfullmäktige godkänner följande 
omröstningsproposition. "Den som vill bifalla kommunstyrelsens förslag röstar 
ja, den som vill bifalla Thoralf Alfssons förslag, röstar nej.” Vid omröstningen 
avges 36 ja-röster, 1 nej-röst, 18 ledamöter avstår och 6 ledamöter är 
frånvarande (hur var och en röstar framgår av bilaga G). Det innebär att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Avslutningsvis frågar ordföranden om kommunfullmäktige vill bifalla 
kommunstyrelsens förslag eller Thoralf Alfssons förslag rörande arvodering av 
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2:e vice ordförande i nämnderna. Han finner att kommunfullmäktige bifaller 
kommunstyrelsens förslag. 

Beslut 

Kommunfullmäktige godkänner förslag till Verksamhetsplan med budget för 
2022 och ekonomisk planering för 2023–2024 med följande tillägg: 
På sidan 69 under rubriken ”Hög kvalitet i välfärden – Mål och uppdrag” ska 
följande mål läggas till för socialtjänsten: 
”I Kalmar ska upplevelsen av socialtjänstens stöd rankas bland de 30 bästa i 
landet.” 
 
Det innebär att samtliga nämnders begäran om medel inför 2022 är besvarade. 

 

1. Anslag i budgeten för 2022 anvisas direkt till nämnderna som ”totala 
nettoanslag” i driftbudgeten. För ombudgeteringar av anslag gäller; 

 

 Nämnd får fatta beslut om interna ombudgeteringar som inte medför 
väsentliga ändringar av servicenivå, inte berör frågor av principiell art 
eller annat av särskild vikt. Sådana förslag ska överlämnas till 
kommunfullmäktige för beslut.  

 

 Kommunstyrelsen får fatta beslut om sådana ombudgeteringar mellan 
nämnder som inte medför ändringar av servicenivå, berör frågor av 
principiell art eller annars är av särskild vikt. Övriga förslag ska 
överlämnas till kommunfullmäktige för beslut.  
 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott får rätt att göra förändringar i 
driftbudgeten avseende ökad kompensation till kultur- och 
fritidsnämndens driftbudgetram för eventuellt uteblivet riktat 
statsbidrag för avgiftsfri sommarlovsverksamhet med högst 0,5 mnkr. 
 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott får rätt att göra förändringar i 
driftbudgeten avseende anslaget till ”trygghetspaketet” om 10 miljoner 
kronor som i sin helhet tillförs kommunstyrelsens driftbudgetram i 
utgångsläget. Över tid kan delar av anslaget omfördelas till andra 
nämnder och senare även återtas till kommunstyrelsen. 

 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott får rätt att göra förändringar i 
driftbudgeten avseende anslaget till social hållbarhet om 3 miljoner 
kronor (enligt modell för ”bygdepeng”) som i sin helhet tillförs 
kommunstyrelsens driftbudgetram i utgångsläget. 
 

 Kommunstyrelsens arbetsutskott får rätt att göra förändringar i 
driftbudgeten avseende hantering av statsbidraget för lovskola, då 
finansieringsformen är oklar utifrån SKR:s tolkning av 
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höstbudgetpropositionen. Anslaget finns kvar i utbildningsnämndens 
och Södermöre kommundelsnämnds ramar i utgångsläget, men kan tas 
bort om motsvarande anslag tillförs via riktat statsbidrag 
(likvärdighetsbidraget). 
 

 Justering av budgetramar mellan nämnder av organisatorisk, 
administrativ eller redovisningsteknisk karaktär som inte får någon 
nettopåverkan på resultatet eller de faktiska resurserna för nämndernas 
verksamheter får beslutas av kommundirektören. Exempel på sådan 
åtgärd är att skifta internfakturering mot ramjustering för interna 
tjänster i syfte att förenkla den administrativa hanteringen. 

 
2. Kommunstyrelsen får rätt att, utifrån ändrade förutsättningar, besluta om 

ändringar i investeringsbudgeten för planperioden 2022-2024. För beslut 
om ändringar gäller;  

 Omdisponeringar får göras mellan åren i planperioden. 

 Den totala investeringsbudgetramen för respektive år inom plan-
perioden får inte överskridas. 

 Omdisponeringar får göras mellan objekt som ingår i underlaget för 
planperioden. 

 Helt nya objekt kan växlas mot att ett tidigare beslutat objekt helt eller 
delvis tas bort för planperioden. 

 
3. Kommunstyrelsen får rätt att besluta om senareläggning av planerade 

investeringar i budgeten för 2022, om det riskerar att bli avvikelser mot 

fastställd budget som begränsar kommunens finansiella handlings-
utrymme. 

 
4. Kommunens tjänsteköp från Kalmar Science Park AB utökas med 4,0 

miljoner kronor från och med 2022 avseende inkubatorverksamheten. 
Befintligt avtal mellan kommunen och bolaget uppdateras härmed. 
Samtidigt utökas utdelningen till kommunen från Kalmar Kommunbolag 
AB med motsvarande. 
 

5. Det befintliga anslaget om 1,1 mnkr för stöd till elitidrotten överförs från 
kommunstyrelsen till kultur- och fritidsnämnden. Därutöver tillförs 
ytterligare 1 mnkr riktat till damidrotten. Avtalet mellan Kalmar Kommun 
och Destination Kalmar AB uppdateras med motsvarande. 
 

6. Kommunfullmäktige beslutar, att såsom för egen skuld ingå borgen för 

Kalmar Kommunbolag AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta 

lånebelopp om 45 000 000 kronor, jämte därpå löpande ränta och 

kostnader.  
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7. Kommunfullmäktige beslutar, att såsom för egen skuld ingå borgen för 

Kalmarhem AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp 

om 2 118 200 000 kronor, jämte därpå löpande ränta och kostnader. 

 
8. Kommunfullmäktige beslutar, att såsom för egen skuld ingå borgen för 

KIFAB i Kalmar AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta 

lånebelopp om 768 200 000 kronor, jämte därpå löpande ränta och 

kostnader.  

 
9. Kommunfullmäktige beslutar, att såsom för egen skuld ingå borgen för 

HB Telemarkens låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp 

om 405 000 000 kronor, jämte därpå löpande ränta och kostnader.  

 
10. Kommunfullmäktige beslutar, att såsom för egen skuld ingå borgen för 

Kalmar Vatten AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp 

om 900 000 000 kronor, jämte därpå löpande ränta och kostnader.  

 
11. Kommunfullmäktige beslutar, att såsom för egen skuld ingå borgen för 

Kalmar Öland Airport AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta 
lånebelopp om 18 000 000 kronor, jämte därpå löpande ränta och 
kostnader. 
 

12. Kommunfullmäktige beslutar, att såsom för egen skuld ingå borgen för 

Kalmar Hamn AB:s låneförpliktelser upp till ett totalt högsta lånebelopp 
om 90 000 000 kronor, jämte därpå löpande ränta och kostnader 

 
13. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen under år 2022 har rätt 

att nyupplåna, det vill säga öka kommunens lån i kreditinstitut, upp till 
totalt 1 575 000 000 kronor.  
 

14. Kommunfullmäktige beslutar att kommunstyrelsen under år 2022 har rätt 
att omsätta lån, det vill säga låna upp motsvarande belopp på de lån som 
förfaller till betalning under år 2022. 

 
15. Avgiften för borgensåtagande för lån till helägda bolag fastställs till 

nedanstående procentsatser av utnyttjad borgen tertialvis per 1 januari, 1 
maj och 1 september: 

 Kalmar Kommunbolag AB  0,49% 
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 Kalmar Hamn AB   0,41% 

 KIFAB i Kalmar AB  0,41% 

 HB Telemarken i Kalmar  0,56% 

 Kalmar Öland Airport AB  0,64% 

 Kalmarhem AB   0,48% 

 Kalmar Vatten AB (VA-verksamhet) 0,00% 

 Kalmar Vatten AB (affärsdrivande verksamhet) 0,24% 
 

16. Avgiften för borgensåtagande för lån till kommunalförbundet Kretslopp 
Sydost fastställs till 0,3 procent under planeringsperioden. 
 

17. Kommunfullmäktige beslutar att betala ut 2 885 300 kronor i partistöd år 
2022. Av partistödet ska 20% fördelas som ett grundstöd till varje parti i 
fullmäktige och resterande som ett mandatbundet stöd. 

 
18. Kommunfullmäktige beslutar, i enlighet med kommunfullmäktige 

presidiums förslag, att fastställa driftbudgetramen för kommunens 
revisorer till 2 936 000 kronor för 2022. 
 

19. Kommunfullmäktige fastställer skattesatsen för år 2022 till oförändrade 
21:81. 

Reservation 

Ledamöterna för M, L, KD reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 
förslag. 
 
Ledamöterna SD reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 
 
Ledamöterna MP reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 
 
Thoralf Alfsson reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag. 
 
 

Sekreterare 

Jonas Sverkén 
 
 

Justeras 

 
Roger Kaliff Erik Ciardi 
ordförande  
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Kommunfullmäktige UTDRAG 

  Sammanträdesdatum 
   2021-11-29 

 

 

 
 
 
Mika Kotanen 

 



 
 

 PROTOKOLL   
 
 Sammanträdesdatum  

 2021-11-18 
    

 

Serviceförvaltningens centrala samverkansgrupp 

Tid 

Torsdagen den 18 november 2021 kl. 13:30-14.00 

Plats 

Digitalt via Teams 

Omfattning 

§ 1 - 8 

Närvarande 

Peter Arnesson, förvaltningschef 
Jenny Dauneús, HR-specialist 
Axel Ludvigsson, Kommunal 
AnnCharlott Rydström, Kommunal 
Bernt Lindquist, Vision  

Sekreterare 

 
Ulrika Cederholm 
 

Justeras 

 
 
Peter Arnesson, ordförande 
 
 
Axel Ludvigsson, Kommunal 
 
 
Bernt Lindquist, Vision 



 2 (3) 
 
 

 

§ 1 Föregående protokoll 

Föregående protokoll gås igenom. 

§ 2 Arbetsmiljö 

 Sjukfrånvaron för september 2021 var 5,5 %, samma månad 2020 
var den 6,2 %. Ackumulerat för året 2021 landar sjukfrånvaron på 
5,4% efter september.  

 

 Arbetsskador och tillbud KIA.  
Genomgång av vad som kommit in sedan senaste samverkan. Åter 
igen viktigt att påminna verksamheterna att allt rapporteras in.  
 

§ 3 Rekrytering 

Pågående rekryteringar 

 
Kockar till kostverksamheten  211108-211128 
Entreprenadchef produktion  211018-211107 
Projektsamordnare vattenvårdsarbete  211015-211107 
Poolkock     210908-211003 
Timvikarier till kostverksamheten  210824-211231 
Timvikarier till lokalvården   211006-211128 

Genomförda rekryteringar 

Förrådsassistent 
Amanda Gunnarsson 
Christina Sjöström 
 

§ 4 Medarbetarenkät 2021 

Medarbetarenkäten för 2021 är utskickad. Alla uppmanas fylla i och hjälpa åt 
att påminna om att fylla i enkäten. Sista svarsdag är den 26 november. Medar-
betarenkäten är en viktig del i förvaltningens förbättringsarbete.  
 

§ 5 E-tjänst arbetsmiljöenheten 

Arbetsmiljöenheten kommer införa en ny e-tjänst. Ett syfte med funktionen är 
bland annat att tydliggöra hur kontakt tas med arbetsmiljöenheten. Tjänsten är 
uppdelat i tre delar; en för medarbetare, en för chefer och en för HR. Medar-
betare kommer bland annat kunna boka tid för stöd med att sluta röka och 
nattarbetsundersökning. Tjänsten beräknas starta upp den 15 januari 2022. 
 

 
 

  



 3 (3) 
 
 

 

§ 6 Sammanträdesdagar 2022 

Beslut  
Central samverkan fastställer sammanträdesdagarna 2022 till:  
 
Datum Fysiskt/distans 
20 januari Distans 
10 februari Distans 
17 mars Fysiskt 
28 april Distans (ändring mot utskickat förslag) 
12 maj Distans 
9 juni Fysiskt  
18 augusti Distans 
15 september Fysiskt 
13 oktober Distans 
17 november Distans 
8 december Fysiskt 
 

§ 7 Servicenämnden 24 november 

 Delegationsordning för servicenämnden – revidering 

 Månadsrapport efter oktober 2021 

 Motion från Lotta Wahlmino (L) om förbättrad skyltning ger nöjdare 
kommuninvånare 

 Stadsnära skogar 

 Lägesrapport fastighetsunderhåll 

 Utkast på Verksamhetsplan med internbudget och internkontroll 2022 

 Projekt inom kustmiljö 

 Kalmar kommuns inköpsorganisation 

 Uppdatering av kontaktpersonsfördelning 
 

§ 8 Övriga frågor 

Enligt uppgifter från lönecenter så är det ingen medarbetare på serviceförvalt-
ning som i år ska få hedersgåva.  



 
 

 PROTOKOLL   
 
 Sammanträdesdatum  

 2021-12-09 
    

 

Serviceförvaltningens centrala samverkansgrupp 

Tid 

Torsdagen den 9 december 2021 kl. 13:30-14.10 

Plats 

Digitalt via Teams 

Omfattning 

§ 1 - 6 

Närvarande 

Peter Arnesson, förvaltningschef 
Jenny Dauneús, HR-specialist 
 
Axel Ludvigsson, Kommunal 
Daniel Vindeblad, Kommunal  
AnnCharlott Rydström, Kommunal 
Ulla Possbeck, Vision  
 
Martina Adiels Balk, stabschef 
Sara Andersson, ekonom 

Sekreterare 

 
Ulrika Cederholm 
 

Justeras 

 
Peter Arnesson, ordförande 
 
 
Daniel Vindeblad, Kommunal 
 
 
Ulla Possbeck, Vision 
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§ 1 Föregående protokoll 

Föregående protokoll gås igenom. 

§ 2 Arbetsmiljö 

 Sjukfrånvaron för oktober 2021 var 5,0%, samma månad 2020 var 
den 4,8%. Ackumulerat för året 2021 landar sjukfrånvaron på 5,3% 
efter oktober 5,2.  

 

 Arbetsskador och tillbud KIA.  
Genomgång av vad som kommit in sedan senaste samverkan. Åter 
igen viktigt att påminna verksamheterna att allt rapporteras in.  
 

§ 3 Rekrytering 

Pågående rekryteringar 

Chaufför    211220-220109 
Fordonshandläggare   211213-220109 
Kockar till kostverksamheten  211108-211128 
Entreprenadchef produktion  211018-211107 
Projektsamordnare vattenvårdsarbete  211015-211107 
Timvikarier till kostverksamheten  210824-211231 
Timvikarier till lokalvården   211006-211128 

Genomförda rekryteringar 

Poolkockar 
Niclas Crona 
Johan Grund 
Israa Musair  
 

§ 4 Verksamhetsplan med internbudget 2022 samt riskanalys 
och intern kontrollplan  

Martina Adiels Balk redogör för verksamhetsplan 2022. Målen för förvaltning-
en redovisas under de övergripande fokusrubrikerna; Ordning och reda i eko-
nomin, Ett grönare Kalmar, Ett växande attraktivt Kalmar, Hög kvalitet i väl-
färden och Ett föredöme som arbetsgivare. Utmaningarna för respektive enhet 
presenteras.   
 
Sara Andersson informerar om förvaltningens utmaningar, ekonomiska förut-
sättningar och prioriteringar inför 2022. Vidare redovisas förvaltningens perso-
nalbudget, driftbudget och investeringsbudget.   
 
God intern kontroll ska leda till att kommunen har en ändamålsenlig och kost-
nadseffektiv verksamhet. Det är respektive nämnd som har ansvar för den 
interna kontrollen inom sitt område. Till grund för den interna kontrollen lig-
ger en riskanalys.  
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§ 5 Servicenämnden 9 december 

 Svar på motion från Lotta Wahlmino (L) om förbättrad skyltning 
ger nöjdare kommuninvånare 

 Verksamhetsplan med internbudget och intern-kontroll 2022 

 Rätt att underteckna vissa handlingar 2022 – firmatecknare 

 Beslutsattestanter serviceförvaltningen 2022 

 Hyresavtal Kaggensgatan, Lärlingen 5, Kalmar 

 Lägesrapport gator och vägar 

 Föreskrifter för markarbeten 

 Vassröjning 

 Vad gör en kommunal dietist? 

§ 6 Övriga frågor 

Friskvårdsbidrag 2022 

AnnCharlott har fått frågor kring hur mycket friskvårdsbidraget kommer bli 
2022. Peter svarar att det kommer bli 1 500 kr.  
 

Förändring områdesstruktur kost omsorg 2022 

Beslutet att slå ihop kost omsorg norra och kost omsorg södra till ett område 
är en följd av projektet kring ledning och arbetssätt för 1:e kockar inom kost 
omsorg.  
 
Den nya enheten heter ”kost omsorg enheter”. I praktiken innebär det att Stef-
an Hildingsson ansvarar för ett område där samtliga kök ingår. Alla kök i kost 
omsorg får därmed ett gemensam ansvar och respektive kök blir ett objekt.  
 
Alla 1:e kockar samt övriga berörda kommer erbjudas ett informationstillfälle 
där kontostrukturen gås igenom och det finns möjlighet att ställa frågor. Det 
har också varit uppe på lokal samverkan.  
 

Tillbud KIA 

Daniel undrar om tillbudet i september med en gräsklippare som landat på en 
bil har utretts. Jenny kommer ta det vidare med ansvarig chef.  
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